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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský mesačník obyvateľov Hnúšte a okolia

Hnúšťa

Moja Hnúšťa milená,
lesmi je obklopená.

Nad Hnúšťou je Sinec – kopček,
a my máme pod ním domček.

Veľa kamarátov tu mám,
rada sa s nimi hrám.

Po meste si pobeháme,
aj zmrzlinu si spolu dáme.

V Hnúšti veľkú rodinu mám,
z celého srdca ju rada mám.

Hnúšťa je super mesto,
trávim v ňom moje pekné detstvo.

Kayla Zboinská
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Vážení občania, prežil i sme neľahké obdobie, ktoré spô
sobila pandémia koronavírusu. Našťastie, Hnúšťa bola
jedným z mála slovenských miest, v ktorých sme nezae
vidovali žiadnych nakazených občanov. Určite to bolo aj
vďaka disciplíne a zodpovednému dodržiavaniu opatrení,
ktoré sme u drvivej väčšiny našich občanov zaznamena
l i . Krízový štáb mesta pravidelne pri jímal opatrenia na
zamedzenie šírenia vírusu, ale i na pomoc našim obča
nom – jedným z nich bola napríklad distribúcia potravín a
l iekov pre seniorov a občanov v povinnej karanténe, ďal
ším bezplatná distribúcia rúšok pre starších občanov na
náklady mesta. Rovnako mesto odloži lo posielanie daňo
vých výmerov a predĺži lo tak termín platenia daní a po
platkov. Vzhľadom na zvýšené náklady mesta na zabez
pečenie ochranných prostriedkov pre našich občanov
som sa rozhodol od 1 .3.2020 vzdať navýšeniu platu
primátora nad rámec základného platu v prospech mesta
Hnúšťa na účelové čerpanie nákupu ochranných pro
striedkov pre občanov v súvislosti s výskytom pandémie
koronavírusu. V začiatkoch, keď bol nedostatok rúšok,
nám významne pomohli viaceré dámy z Hnúšte vlastnou
aktivitou, za čo im veľmi pekne ďakujem. Určite ich bolo
v meste oveľa viac, spomeniem však tie, ktoré šil i rúška
na mestskú bezplatnú distribúciu pre našich seniorov:
p. Bönischová, p. Šomodíková, p. Uličná i ďalšie. Rovna
ko ďakujem všetkým vám, ktorí ste v tomto období ako
koľvek pomáhali mestu, alebo svojmu okoliu a všetkým,
ktorí dodržiavali opatrenia pri jaté krízovým štábom.
Zostáva len veriť, že avizovaná druhá vlna pandémie na
Slovensko nedorazí. Mesto kvôli koronavírusu pri jalo
veľké úsporné opatrenia. Okrem zdravotného rizika sa
mesto na Krízových štáboch pripravovalo aj na osla
benie ekonomiky a výpadok príjmov. Už v marci

Koronakrízu sme v Hnúšti zvládli zdravotne i ekonomicky
došlo v MsZ k schváleniu uznesenia s 1 0% viazaním
prostriedkov v školách, okrem toho po odporúčaniach
Krízového štábu v úspornom režime fungovala Mestská
polícia, kamerové pracovisko, bol i pozastavené všetky
investície a zrušené Dni mesta i ďalšie podujatia. Naria
di l i sme šetriť kultúrnemu stredisku, CVČ a športovým
klubom, keďže v tomto období nevykonávali činnosť. V
MsKS, školách a škôlkach zamestnanci povinne čerpali
staré dovolenky a následne sme pristúpil i k zníženiu
miezd na 80%. Všetky organizácie, ktoré ostal i zatvo
rené (školy, škôlky, knižnica, kultúrny dom, ZUŠ, špor
tová hala), ušetri l i množstvo financií na odstavenom kú
rení a pri jal i sme i množstvo ďalších opatrení. Takto sa
po júnovej zmene rozpočtu podari lo ušetriť celý prog
nózovaný výpadok podielových daní vo výške viac ako
200 000, € a až na malé výnimky udržať aj investičnú
časť rozpočtu, môžeme sa teda aj napriek kríze tešiť aj
na niektoré väčšie investície, predovšetkým nové parko
vacie plochy. Na rozdiel od iných samospráv teda mesto
Hnúšťa koronu zatiaľ dobre zvláda aj ekonomicky, bez
potreby vykrývať výpadok príjmov formou bankového
úveru, alebo odkladu splátok úverov z minulých období.
Moje poďakovanie patrí vedúcemu kancelárie M. Miga
ľovi, prednostke úradu O. Maciakovej a viceprimátorovi
G. Šaminovi ale i ostatným členom Krízového štábu
mesta Hnúšťa, i riaditeľom a zamestnancom organizácií
a školských inštitúcií za zodpovedný prístup a pomoc v
ťažkom období. Špeciálne tým, ktorí stál i v „prvej líni i“ –
zdravotníkom, záchranárom, hasičom, policajtom a
mestským policajtom, predavačkám, terénnym sociálnym
a komunitným pracovníkom. Všetkým našim lekárom
som poďakoval aj osobne na spoločnom stretnutí.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Hnúšťu navštívil štátny tajomník ministerstva hospodárstva
O získanie nových investorov sme usiloval i aj v čase ko
ronakrízy. V apríl i zavítala do Hnúšte dôležitá návšteva i
dobrý znak toho, že nová vláda SR sa o Hnúšťu zaujíma
 návšteva štátneho tajomníka Ministerstva hospodárstva
Karola Galeka. Na stretnutí s primátorom a viceprimáto
rom si spoločne prezrel i priemyselný park, oboznámil i
nového štátneho tajomníka s prebiehajúcimi investíciami.
Primátor mesta zároveň štátneho tajomníka požiadal o
podporu a pomoc pri získaní najdôležitejšieho investora,
s ktorým aktuálne rokujeme – spoločnosť TeraSteel,
jeden z najväčších výrobcov stavebných materiálov s
rumunským kapitálom. Spoločnosť vyrába pozinkované
profi ly a tepelnoizolačné panely s polyuretánovou penou
a kovové doplnky. Navyše ponúka svojim klientom kom
pletné riešenia – výstavbu priemyselných hál na kľúč. V
Hnúšti plánuje investovať 1 0 mil iónov eur a zamestnať
viac ako 1 00 zamestnancov. Mesto Hnúšťa a Mestská
investičná spoločnosť s.r.o. už splni l i všetky požiadavky

investora. V súčasnosti prebiehajú rokovania o výške
štátnej pomoci medzi spoločnosťou Terasteel a Minis
terstvom hospodárstva SR, kde je za rokovania zodpo
vedný práve štátny tajomník Karol Galek.
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Milé hnúšťanské rodinky, v minulosti som dostal od vás
viacero podnetov na zlepšenie situácie na detskom ihris
ku na námestí. Po ich vyhodnotení sme sa rozhodli ihris
ko oplotiť a sprísniť podmienky užívania tohto verejného
priestranstva. Oplotením sme zvýšil i bezpečnosť detí,
vzhľadom na frekventovanú cestu I . triedy a rovnako
sme zakázali vstup na ihrisko ľuďom, ktorí tam nepatria.
Ihrisko je prevádzkovým poriadkom (vzhľadom na certi
fikáty hracích prvkov) určené pre deti od 3 do 1 5 rokov a
ich doprovodu (rodičom, starým rodičom). Tým sme dali
do rúk mestskej políci i právomoc pokutovať občanov,
ktorí na detskom ihrisku nemajú čo hľadať. Už žiadne
partie výrastkov, neprispôsobivých občanov, alebo
opitých občanov na detskom ihrisku nebudú a za poru

Ihrisko na námestí vraciame do rúk rodinám s deťmi
šenie zákazov nalepených na všetkých vstupoch si od
nesú 33, € pokutu. Prechádzať cez ihisko je dovolené
pre všetkých, avšak zdržovať sa v tomto priestore je po
volené len rodinám s deťmi. Pre ostatných je dostatok
lavičiek a priestoru v celej ďalšej časti námestia. Je to
len jedna z „tisíc maličkostí“, ale verím, že vás veľmi
poteší. Plotík sme postavil i svojpomocne a ako vždy čo
najlacnejšie. Celé oplotenie nás stálo 850, €. Zvyšok
odmakali šikovné ruky Hnúšťanských makačov z mests
kej dielne, ktorí zároveň opravil i poškodené hracie prvky
ihriska. Ďakujem aj vedúcemu kancelárie M. Migaľovi,
ktorý celý projekt organizoval. Tento rok pre vás začne
me budovať ešte jedno malé detské ihrisko v časti Hl iny.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Hnúšťa má nových riaditeľov

Od 1 . júla 2020 má novú riaditeľku aj Základná škola Klokočova 742 v Hnúšti, ktorou sa
stala Mgr. Janka Cikraiová. Janka vyštudovala PF UMB v Banskej Bystrici. Svoje vy
snívané povolanie vykonáva od roku 1 998. Najskôr pôsobila v Rimavskej Bani ako uči
teľka 1 .stupňa a po materskej dovolenke v roku 2000 nastúpila na ZŠ Klokočova 742
Hnúšťa (v tom čase ZŠ Centrum 1 ) a päť rokov pôsobila ako zástupkyňa vtedajšej
riaditeľky. Funkcia riaditeľky si vyžaduje nielen znalosť a dobrú orientáciu v legislatíve,
personálnych a finančných záležitostiach, ale najmä veľkú mieru empatie a porozu
menia voči pedagogickým, odborným a nepedagogickým zamestnancom školy, ale aj
žiakom, rodičom, zriaďovateľovi a širšej verejnosti . Víziu školy vidí v hesle: Dobrý
učiteľ  spokojní rodičia  šťastné dieťa. Skúsenosti z doterajšieho pôsobenia v ZŠ
Klokočova 742 Hnúšťa novú riaditeľku ubezpečujú v tom, že škola disponuje kolektí
vom ľudí, o ktorých sa môže oprieť a sú schopní spolupracovať, vzájomne si pomáhať,
inšpirovať sa a učiť sa jeden od druhého. Prioritou bude neustále zlepšovanie vzťahov
v kolektíve, otvorená komunikácia a vytváranie prostredia dôvery pre deti aj zamest
nancov, aby chodil i do školy s úsmevom. Končiacej pani riaditeľke Mgr. Ľubici Henčo
vej ďakujeme za jej 1 5 ročné pôsobenie a prajeme všetko dobré.

Novým riaditeľom Technických služieb sa stal Ing. Michal Slatinský z Hnúšte, ktorý sa
stal víťazom výberového konania. Michal vyštudoval Vysokú školu technickú v Bra
tislave a od roku 1 998 pracoval v ZŤS Tisovec, neskôr CSM Tisovec/CSM Industry. 32
rokov bolo jeho náplňou práce najmä plánovanie a riadenie výroby, vďaka čomu získal
veľa skúseností v oblasti riadnia prác, účtovníctva či komunikácie s pracovníkmi. Medzi
najvážnejšie probémy radí najmä I I I .etapu skádky, ktorá je ešte v štádiu riešenia. Ďalej
by sa chcel venovať čistote mesta, s ktorou súvisí najmä údržba trávnatých plôch, lep
šiemu osvetleniu či skvalitneniu miestnych komunikácií. Podľa jeho slov naše mesto
žije športom a považuje za dôležité zabezpečiť kvalitnejšie podmienky na športovis
kách a kúpalisku. Najskôr si však musí urobiť personálnu či finančnú kontrolu, na
základe ktorej vykoná kroky k riadnemu chodu Technických služieb mesta Hnúšťa a
následnej spokojnosti zamestanancov ale najmä obyvateľov mesta. Ing. Michal
Slatinský do funkcie nastúpil 1 .7.2020, kde na pozíci i nahradil Ing. Igora Baboľa, ktorý
odišiel do starobného dôchodku. Ing. Baboľovi primátor i poslanci na rokovaní
zastupiteľstva poďakovali za jeho 7ročné pôsobenie vo funkcii .

Mgr. Janka Cikraiová

Ing. Michal Slatinský
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Krátke správy
Spoločnosť LIDL z dôvodu koronakrízy preloži la výstav
bu detského ihriska Žihadielko. Pôvodne sa malo stavať
v máji/júni a otvárať už v júl i 2020. Deti si bohužiaľ budú
musieť na ihrisko počkať do budúcej jari . Ihrisko bude
stáť medzi Slovenskou sporiteľňou a ZŠ Klokočova.

Mestská polícia si posvieti la na zber nebezpečného od
padu, ktorý v Hnúšti vykonáva spoločnosť Detox 2x roč
ne. V minulom roku ostal i po vývoze zberné miesta plné
odpadov, ktoré spoločnosť odmietla zobrať – išlo hlavne
o pneumatiky a elektroniku, ktorá nepatrí do nebezpeč
ného odpadu. Z tohto dôvodu od minulého roka počas
zberného dňa sleduje celý priebeh mestská polícia. Tak
tomu bolo aj v sobotu, 23. mája. Počas zberu nebolo
zaznamenané porušenie pravidiel . S porovnaním priebe
hu ostatného zberu (28.09.201 9), došlo u občanov ku
značnému skvalitneniu jeho priebehu.

Termín otvorenia útulku sa kvôli koronakríze posunul na
jar 2021 . Občianske združenie Hnúšťanské labky úspeš
ne dotiahlo proces zmeny účelu stavby a získalo povo
lenie na rekonštrukciu objektov skladu na útulok pre
zvieratá. Práce na útulku brzdí aj prebiehajúca výstavba
požiarneho zdroja pre priemyselný park, ktorý sa buduje
v blízkosti budovy budúceho útulku.

Od 4. júla je otvorené Hnúšťanské kupko. V tomto roku,
vzhľadom na neisté vyhliadky v čase koronakrízy, sa
mesto rozhodlo šetriť a do rozvoja kúpaliska neinvesto
valo. Vstupné ostalo rovnaké ako minulý rok, rovnako sa
zachovali aj obľúbené ranné a večerné kúpanie. Podrob
nosti nájdete na webe mesta.

30. júna primátor R. Lebeda vystúpil diskusným príspev
kom na Rade Združenia miest a obcí Slovenska, na kto
rom bol prítomný aj podpredseda vlády a minister finan
cií Eduard Heger. V diskusii podpredsedu vlády požiadal
o zmenu prístupu štátu k samosprávam a spomenul aj
niektoré konkrétne oblasti , napríklad zákon, ktorý naria
ďuje l ikvidáciu starých detských ihrísk bez certifikátov,
ktoré mestám nariadi l štát a nakupovať povoli l iba tzv.
certifikované, väčšinou predražené ihriská, ale najmä
odpadovú legislatívu, ktorá tlačí obce zdražovať poplatky
za smeti pre občanov a spôsobuje komplikácie i pri
rozšírení smetiska v Hnúšti.

Hnúšťa má novú mini atrakciu  výklad o turizme v meste
a regióne. V budove Mestského úradu v Hnúšti , kde ke
dysi dávno sídl i la predajňa pánskej konfekcie je dnes
kancelária Oddelenia dokladov Policajného zboru. Starý
výklad však ostal roky nevyužitý. Primátor R. Lebeda sa
ho rozhodol využiť na vytvorenie malej expozície o turiz
me v Hnúšti a okolí. Dozviete sa tu o banskej a priemy
selnej históri i mesta, ktorá je vyobrazená i na 3D modeli
kraj inky, po ktorej premáva model vláčika, ktorý určite
zaujme i tých najmenších. Na paneloch nájdete i zaují
mavé miesta, ktoré môžete navštíviť v meste i jeho okolí.
Celá realizácia stála mesto 1 500, €, mesto ju realizo
valo z úspor z minulého roka.

1 9. a 28. júna 2020 zasiahl i mesto intenzívne dažde, kto
ré spôsobil i menšie povodne. Podľa meteorológov
spadlo 28. júna počas 1 hodiny takmer 1 00 ml zrážok, čo
je v prepočte 1 0 l itrov na meter štvorcový. Prívalové daž
de zo Sinca spôsobil i , že voda zaplavila niektoré záhra
dy, vyl iala sa aj z jarkov na Ul. 1 . mája a zaplavila časť
sídl iska a križovatku. Primátor mesta spolu s vedením
Technických služieb organizovali nevyhnutné čistiace
práce a následne opäť pri jal i opatrenia na prečistenie
kanalizačných vpustov, košov, rúr a prehĺbenie rigolov.
Pridala sa aj Regionálna správa ciest, ktorá opäť vyčisti
la zanesené rigoly na Ul. 1 . mája. Zároveň sa primátor s
riaditeľom TS Michalom Slatinským dohodli na pravidel
nom monitorovaní čistoty všetkých zariadení, ktoré majú
za úlohu odvádzať prívalové dažde do Rimavy. Škody na
majetku v meste nezaznamenali .
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V piatok, 26.06.2020, sme v spolupráci s Banskobystric
kým samosprávnym krajom a Oblastnou organizáciou
cestovného ruchu Gemer navštívi l i Levoču, kde sme hľa
dal i inšpiráciu pre zariadenie interiéru Petrivaldského
vily, ktoré bude nasledovať po jej rekonštrukcii . Po celo
dennom programe sme odchádzali s tým, že sme ju
určite našl i , pričom hlavným hrdinom tohto dňa bol Matej
Hrebenda a svet nevidiacich či inak zdravotne znevýhod
nených ľudí. Deň sme začali v Slovenskej knižnici pre
nevidiacich Mateja Hrebendu v Levoči, ktorá dlhodobo
spolupracuje aj s našou Knižnicou prof. Štefana Pasiara.
Tu sme sa zoznámil i s tým, ako vznikajú knihy pre nevi
diacich a ako čím ďalej, tým viac pomáhajú aj v tejto
oblasti informačné technológie. Pri ložiť ku knihe mobil ,
ktorý vám cez kód prečíta stranu v knihe, pozrieť si ako
sa tlačia knihy v Brail lovom písme alebo na vlastné oči
vidieť, ako nevidiaci kontrolujú knihy pred ich tlačou, bol
naozaj zážitok. Ďalší sa pridal v izbe Mateja Hrebendu,
kde sme objavil i aj veľkú časť nášho regiónu i mesta a
miestami sme ostávali v pomykove, prečo je jeho životný
príbeh prezentovaný viac v iných kútoch Slovenska viac,
ako v tom našom. Čerešničkou na torte bola návšteva
Múzea špeciálneho školstva v Levoči, ktorá očari la tak

Zelený odpad z kuchýň a okolia bytoviek budú môcť ob
čania premeniť na kompost do svojich kvetináčov. Čoraz
väčšiemu počtu občanov záleží na tom, aby bol biologic
ky rozložiteľný odpad využitý ako opätovný zdroj živín –
kompost a nekončil na skládke. Kompostovanie v záhra
de pri rodinnom dome je jednoduchšie, no čo s bioodpa
dom z bytoviek? Vybudovanie komunitného komposto
viska sa stáva moderným trendom, ako zhodnotiť biood
pad na sídl iskách. „Komunitné kompostovanie zavedie
me aj v Hnúšti. Otestujeme ich na sídlisku Klokočova a
1. mája a ak sa projekt osvedčí, v budúcom roku rozšíri
me kompostovanie aj do ďalších lokalít. Kompostovanie
budeme testovať v spolupráci s občanmi na sídlisku Klo
kočova a sídlisku 1. Mája, v rámci projektov participatív
neho rozpočtu,“ informoval primátor mesta.

Letné kino bude v Hnúšti počas leta každý piatok. Vzhľa
dom na to, že kvôli koronavírusu boli zrušené viaceré
možnosti kultúrneho vyžitia, primátor mesta spolu s ria
diteľkou MsKS D. Vojenčiakovou naplánovali vysielanie
na amfiteátri každý piatok. K novým filmom a fi lmom pre
deti vybral i aj niekoľko starších klasík, muzikál, i horor.
Jedinou výnimkou je termín na konci augusta, kedy
chceme mesto pokračovať v tradíci i partizánskej vatry.

Boli sme v Levoči pre inšpiráciu do našej vily
mer všetky naše zmysly, a to doslova. Moderné múzeum
zariadené interaktívnymi prvkami, vďaka ktorým sme si
mohli pozrieť nielen vzácne exponáty z histórie špeciál
neho školstva, ale aj vyskúšať si aktivity, ktoré hravým
spôsobom prinútia človeka uvedomiť si, že zdravé oči
alebo uši nie sú samozrejmosťou. Verím, že raz sa nám
niečo podobné podarí aj v Petrivaldského vile a Matejovi
Hrebendovi tým vzdáme hold, ktorý mu patrí. Už v naj
bl ižších mesiacoch bude dizajnérom a architektom na
vrhnuté to, ako to bude vo vile vyzerať, pričom pri pre
zentácii návrhu nevynecháme ani občanov nášho mesta.

Ing. Miroslava Vargová, poslankyňa MsZ v Hnúšti

Aj napriek koronakríze pokročil projekt budovania Domo
va pre seniorov. Spoločnosť Schnitlpharm, ktorá výstav
bu pripravuje už požiadala o vydanie stavebného povo
lenia, zároveň došlo k podpísaniu nájomnej zmluvy me
dzi mestom a touto spoločnosťou. Schnitlpharm plánuje
vybudovať zariadenie pre seniorov pre 40 klientov a v
ďalšom období by chcelo tento počet navýšiť na 80. Zá
roveň dôjde k vytvoreniu pribl ižne 30 nových pracovných
miest. Spoločnosť čaká ešte náročná výstavba novej bu
dovy a spustenie roky žiadanej služby pre seniorov sa
predpokladá na záver roka 2021 , alebo začiatok 2022.

1 7. júna sa primátor mesta R. Lebeda v Tisovci stretol s
predsedom Národnej rady SR Borisom Kollárom. Hovori l i
spolu predovšetkým o investoroch v priemyselnom parku
a stále nerealizovanej výstavbe kruhového objazdu. „Mu
sím oceniť každého politika, ktorý prichádza do chudob
ných regiónov nielen pred voľbami a verím, že sa nám
predseda NR SR pokúsi pomôcť v oblastiach, na ktoré
má ako predseda vládnej strany dosah,“ povedal Lebeda.

V máji niektoré budovy v centre mesta posprejovali van
dal i . Po zverejnení sa dvaja 1 6roční chlapci prišl i k van
dal izmu sami prihlásiť primátorovi mesta. Prípad vyšetru
je štátna polícia, mesto ihneď zabezpečilo dokumentáciu
rozsahu škôd. Väčšina posprejovaných objektov v uply
nulých rokoch prešla rekonštrukciou. Mesto v priebehu
pár týždňov zabezpečilo na budovách vo svojom majetku
vymaľovanie fasád, v prípade bytových domov opravy
riešia príslušné bytové podniky. Faktúry budú musieť
uhradiť rodičia vinníka.

FOTO: M. Vargová



i v Hnúšti . V roku 201 6 nám málokto veri l . Posledný me
siac máme elektrobicykle rezervované na každý víkend.
Ďakujem všetkým, ktorí sa o tieto úspechy zaslúži l i , kole
gyni M. Hroncovej za prípravu úspešného projektu a ria
diteľke MsKS D. Vojenčiakovej za spoluprácu na všet
kých spomenutých veciach 201 6 a Hnúšťanom pracujú
cim v OOCR Gemer – J. Hricovi a V. Brádňanskému a
predsedovi BBSK Jánovi Lunterovi za návštevu Hnúšte a
podporu našich zámerov v oblasti cestovného ruchu.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta
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7 rokov neúspešných pokusov, 2,5 roka záchranných
prác, 5 etáp, viac ako 500 hodín murovania, viac ako 30
ton zamurovaných skál, stovky hodín dobrovoľníckych
prác. S nesmiernou vďačnosťou sa skláňam pred všet
kými, ktorí nám pomohli , podpori l i záchranu mosta finan
čne, dobrovoľníckou prácou i inou podporou. Ďakujem
všetkým, ktorí ste nám veri l i . Tento projekt bol od začiat
ku výnimočný. Hlavne tým, že most oficiálne neexistuje,
nikto ho nevlastní, nie je nikde zapísaný. To znamená,
že naň nikdy nemôžete žiadať nejakú podporu z grantov.
Preto sme to odmakali za vlastné, s podporou desiatok
darcov. Celkovo občianske združenie Horná Rimava
vynaložilo na záchranu mosta vyšla pribl ižne 6 400, €
(mesto Hnúšťa sa na projekte finančne nepodieľalo, išlo
čisto o dobrovoľnícku aktivitu). V porovnaní s mostom v
Poltári, ktorý je národnou kultúrnou pamiatkou a tečú
naň dotácie v státisícoch eur, sme ukázali , ako sa to má
robiť správne a že dobrovoľnícke nadšenie a pomoc do

Vážení občania, dovoľujeme si upozorniť obyvateľov rodinných domov, že
majú nárok na záhradný kompostér na biologicky rozložiteľný odpad
zdarma. Všetci, ktorí si ešte kompostér nevyzdvihl i , urobiť tak môžu v
klientskom centre Mestského úradu v Hnúšti každý pracovný deň od 7:30 do
1 5:30 hod. Viac informácií môžete získať i telefonicky na telefónnom čísle:
047 202 88 24. Upozorňujeme občanov, že ukladať biologický odpad
(konáre/trávu) z vlastných dvorov na verejné priestranstvo, je podľa VZN
mesta zakázané a priestupcovi zaň hrozí pokuta.

Ján Lunter verí v potenciál turizmu v Hnúšti a okolí
Od roku 201 6 sme urobil i v oblasti cestovného ruchu nie
koľko úspešných krokov. Vybudovali sme Turistické info
centrum, požičovňu bicyklov, začali prevádzkovať cyklo
bus na Vepor a neskôr na Muránsku planinu. Minulý rok
sme vytvori l i nové vlastné suveníry a začali z úspor mes
ta požičovňu vylepšovať, pribudl i aj prvé dva elektrobi
cykle. Tento rok sme získali financie z Rozvojovej agen
túry BBSK cez Oblastnú organizáciu cestovného ruchu
Gemer. Vďaka úspešnému projektu sme zakúpil i ďalšie
nové elektrobicykle, krosové bicykle a cyklovozík. V sú
časnosti máme k dispozíci i 4 elektrobicykle vhodné aj
pre seniorov, alebo príležitostných cyklistov do nároč
nejších stúpaní, 5 kvalitných krosových bicyklov, ktoré sú
vhodné na asfalt i lesné cesty v prírode, niekoľko star
ších dospeláckych i detských bicyklov na kratšie trasy a
cyklovozík pre rodinky s malým dieťaťom. V apríl i nám
ich počas návštevy Hnúšte slávnostne odovzdal predse
da BBSK, Ján Lunter, ktorý uviedol, že verí vo veľký po
tenciál rozvoja turizmu v Hnúšti a okolí. Spoločne sme si
na bicykloch urobil i krátky výlet k Tureckému mostu a
späť po trase, ktorou by raz mohla viesť prvá cyklotrasa

Záchrana Tureckého mosta úspešne ukončená

Príďte si po svoj kompostér zdarma

brých ľudí dokáže predčiť i veľké peniaze. Jediné finan
cie z dotácie sme získali na altánok, lavičky a infotabule
od Nadácie VÚB. Sponzorsky pomohli firmy z regiónu a
ľudia z blízka, i ďaleka. Desiatky ľudí sa pripoj i l i dobro
voľníckou prácou. Všetkých, ktorí pomohli , nájdete na
webe www.tureckymost.sk v časti Darcovia a Partneri – i
na infotabuli priamo pri moste. Z celého srdca Vám ďa
kujeme! Rovnako poďakovanie patrí Slovenskému vodo
hospodárskemu podniku, osobitne ich vtedajšiemu ho
ovorcovi Pavlovi Machavovi, Hnúšťanovi Ondrejovi Vali
gurovi, ktorý významne pomohol pri štarte záchrany svo
j imi kontaktmi a dvom najdôležitejším ľuďom, ktorí si na
moste odmakali najviac – majstri zo združenia Castrum
Ghymes Petrovi Láderovi a Zoltánovi Vozákovi. Chalani
bol i ste skvelí a verím, že ste si Hnúšťu obľúbil i . V jednej
etape pomohol odbornou prácou aj Ivan Stieranka a Pe
ter Brádňanský. No a samozrejme ďakujem Marianne
Balaškovej a celej parti i mladých dobrovoľníkov okolo
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nej v združení Horná Rimava. Rád by som vymenoval
desiatky ďalších, ale nie je tu na to priestor, oni vedia,
ktorí sú to. Celkovo sa uskutočnilo 5 etáp záchrany, po
čas ktorých sa odmurovalo takmer 500 hodín. Ku tomu
členovia o.z. Horná Rimava i iní dobrovoľníci vykonali
ďalšie stovky hodín dobrovoľníckych prác pomocou
murárom, dovážaním a triedením skál, zbieraním odpad
kov a úpravami terénu a zelene. Odhadom sa na moste
spracovalo viac ako 30 ton skál, viac ako 8 ton piesku,
viac ako 3 tony nehaseného vápna a viac ako 1 tona
trasového spojiva. Hoci most oficiálne neexistuje, vďaka
tejto rekonštrukcii tu ostane ešte minimálne ďalších 1 00
rokov. Hoci nie je majetkom, je hodnotou a našim za
chráneným dedičstvom. Tento most nespoji l iba brehy
Klenovskej Rimavy, ale aj množstvo ľudí, ktorí sa pripoj i l i
k jeho záchrane.

PhDr.Roman Lebeda, primátor mesta

V dôsledku neustále rastúcich cien
kníh knižnica hľadá zdroje financo

vania. Rovnako ako v rokoch 201 6201 8, aj v roku 201 9
sa Knižnica prof. Štefana Pasiara v Hnúšti uchádzala o
podporu prostredníctvom dotácie poskytovanej Fondom
na podporu umenia. V rámci výzvy č. 8/201 9: Program
5.1 .4 – Akvizícia knižníc pod názvom „Knižnica s novými
knihami“ bola odbornou komisiou a rozhodnutím riaditeľa
FPU finančne podporená sumou 2 000,€. Nakúpil i sme
pre vás – našich čitateľov, knihy v hodnote 2 696,98 €. V
rámci prieskumu trhu a následnou zľavou pre knižnice
výška nákladov činí 2 1 89,96 €. Prvú etapu realizácie
projektu sme realizovali v mesiaci október 201 9, druhú v
marci 2020. Získaním dotácie a spolufinancovaním pro
jektu vo výške 1 89,96 € sme rozšíri l i knižničný fond na
šej knižnice o 21 8 exemplárov, čím sa zvýšila pridaná
hodnota našej knižnice v poskytovaní výpožičných slu
žieb. Hlavným zámerom projektu bola obnova a rozvoj
kultúrneho dedičstva prostredníctvom akvizičnej činnosti
knižnice so zreteľom na územný dosah jej pôsobnosti a
to nákupom knižničného fondu. Výstupom projektu sú
nakúpené knižničné jednotky a tým rozšírený knižničný
fond našej knižnice v zmysle strategických dokumentov.
Pri real izácii projektu sme sa zamerali na profi l a potreby

Úspešný projekt „Knižnica s novými knihami“
používateľov knižnice, ktorého súčasťou bola identifiká
cia akvizičných zdrojov, stanovenie spôsobov akvizície,
druhov, tematiky a používateľského určenia dokumen
tov. Veríme, že prostriedky poskytnuté pre splnenie na
šich projektových zámerov, sa stanú východiskovým
predpokladom pre zvýšenie počtu čitateľov a výpožičiek.
Naša knižnica používa automatizovaný knižničný infor
mačný systém CLAVIUS, kde si môžu naši čitatel ia
objednať odloženie knihy a požičané rezervovať na:
https://kniznica.hnusta.sk/l .dl l?htm~baze.htm.
Úspešný projekt „Knižnica s novými knihami“
z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia.

Tešíme sa na vás, do čítania . . .

Predseda BBSK na zrekonštruovanom „Tureckom“ mosteFotografia mosta pred záchranou



Via cako tri mesiace prebiehalo na celom Slovensku
vzdelávanie dištančnou formou z dôvodu prerušenia vy
učovania na školách. Na začiatku sme si len hmlisto
predstavovali , ako budeme učiť a ako sa budeme učiť.
No čas letí ako voda a po prvotných neistých krôčikoch
môžeme skonštatovať, že aj vďaka našim rodičom a na
šim žiakom sme túto pre nás všetkých novú situáciu
zvládl i . Počas tohto náročného obdobia sme výučbu z
hodiny na hodinu prispôsobil i zmeneným podmienkam.
Všetci sme si uvedomovali , že najdôležitejšou v tejto si
tuácii je a bude komunikácia. Naším hlavným komuni
kačným kanálom sa pre nás stal informačný systém Edu
page, cez ktorý sme zadávali úlohy, viedl i rozhovory,
dávali spätnú väzbu či sa navzájom povzbudzovali . V
apríl i sme začali aj s onl ine vyučovaním cez Skype či
Zoom. Komunikovali sme aj cez sociálne siete, mailom,
formou SMS, v neposlednom rade aj telefonicky. Pri na
šej práci sme využil i aj výučbové portály Alfbook, Feno
mény sveta či Vieme po slovensky, pri výučbe cudzích
jazykov aj obľúbenú výučbovú aplikáciu WocaBee. Veľ
kou pomocou nám bola aj Zborovňa, ktorá prináša
množstvo prezentácií, pracovných listov či rád od kole
gov z iných škôl. Svoje zadania sme dopĺňal i videami k
danej téme, ktoré aspoň čiastočne nahrádzali výklad uči
teľa. Pravidelne sme sledovali portál ucimenadialku a
postupovali sme podľa pokynov ministerstva a ŠPÚ. Sú
časťou našej práce bolo nielen zadávanie úloh, ale aj ich
kontrola a hodnotenie, ktoré bolo individuálne. K spätnej
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Foto: archív GMH

Od 1 3.03.2020 došlo k prerušeniu vyučovania v školách
a školských zariadeniach. Týmto opatrením sa vyučova
nie v škole zmenilo na vyučovanie v domácom prostredí.
V tejto novej situácií je nesmierne dôležité, aby všetci
aktéri partnersky komunikovali a vo vzájomnom dialógu
hľadali spoločné riešenia. Rovnako je potrebné aj na
úrovni učiteľ – žiak – rodič nájsť vo vzájomnej komuniká
ci i vhodný model pre zabezpečenie rozvoja mentálne
postihnutých žiakov, pri rešpektovaní ich individuálnych
možností a schopností. Pedagógovia Špeciálnej základ
nej školy v Hnúšti real izujú vyučovanie na „diaľku“ for
mou online úloh pre žiakov z centier pre deti a rodiny a

Vyučovanie na diaľku
mailových a telefonických konzultácii s rodičmi viacná
sobne postihnutých žiakov. Zároveň tvoria vzdelávacie
materiály a pracovné listy pre žiakov bez prístupu na in
ternet. Škola spolupracuje s komunitným centrom v mes
te, ktorého pracovníčky Mgr. Mária Demeová  odborný
garant KC, Marta Demeová  odborný pracovník KC, Jar
mila Katreniaková  pracovníčka KC ochotne pomáhajú
doručovať tieto materiály aj do lokalít mimo mesta. Veľmi
si vážime ich prácu a ĎAKUJEME za pomoc pri zabez
pečovaní vzdelávania na „diaľku“ prenašich žiakov.

kolektív ŠZŠ Hnúšťa

Vyučovanie v tieni COVID1 9
väzbe sme pristupovali citl ivo, snažil i sme sa našich žia
kov povzbudiť a motivovať k spolupráci a zodpovednosti.
Spätná väzba má veľmi dôležitú funkciu aj pri komuniká
ci i s rodičmi, pretože v tejto dobe je naša nadštandardná
spolupráca veľmi dôležitá. Tiež je potrebné spomenúť,
že sme nezabudli ani na tých žiakov, ktorí nemajú prí
stup na internet. V týchto prípadoch sme rozbehli aj vďa
ka výbornej spolupráci s mestom zadávanie úloh cez na
še asistentky učiteľa. A hoci sme už nikto nedúfal i , že sa
ešte vrátime tento školský rok do školských lavíc, ponde
lok 1 .6.2020 sme sa dočkali malého 2. septembra. Naši
prvostupniari s piatakmi nastúpil i do školy. Všetci, deti ,
rodičia a aj naši učitel ia, sa veľmi teši l i zo vzájomného
stretnutia. No to malo aj mierne trpkastú príchuť. Aj keď
by sme sa chceli objať či podať si ruku, od prvých oka
mihov sa museli dodržiavať prísne hygienické opatrenia.
Obavy, že to bude náročné, sa veľmi rýchlo rozplynul i a
naši žiaci prvý týždeň v škole zvládl i na jednotku. Prvý
deň sme sa rozprávali o svojich pocitoch a zážitkoch z
korona obdobia. No už od druhého dňa sme začali pra
covať. Dopoludnia prebiehalo vyučovanie zamerané na
rozvíjanie komunikácie, čítania, počítania, ale aj telesnej
zdatnosti , výtvarnej a pracovnej zručnosti. Pre všetkých
žiakov, ktorí sa zúčastni l i prezenčnej výučby, bola za
bezpečená teplá strava. Prvostupniari mali popoludní
možnosť využiť ŠKD. Toto všetko je náznakom toho, že
sa náš život pomaly, ale isto vracia do normálnych koľají.

Pedagógovia ZŠ JFR Hnúšťa

FOTO: 2x archív ŠZŠ
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V septembri na Gymnáziu Mateja Hrebendu odštartoval
projekt pod záštitou programu Etwinning, ktorý sa zame
riava na vytváranie partnerstiev európskych škôl. Vďaka
tomuto programu sa nám podari lo nájsť partnerské ško
ly, s ktorými realizujeme inovatívny školský projekt v
rámci vyučovania v bezpečnom virtuálnom prostredí.
Žiaci druhej A triedy sa zapoji l i do projektu s názvom
„Learning English in a funny way“, kde každý mesiac
plni l i rôzne aktivity. Súčasťou projektu boli aj žiaci z Ta
l ianska, Ukrajiny, Rumunska a Poľska. Cieľom jednotl i
vých aktivít bolo rozvíjať nielen jazykové zručnosti z an

Bystré hlavičky pracovali ako včeličky
glického jazyka, no rovnako spoznávať kultúru a tradície
iných krajín, rozvíjať kritické myslenie a tvorivosť, nad
viazať nové priateľstvá, podieľať sa na tvorbe vlastného
obrázkového slovníka atď. Všetkým našim žiakom z dru
hej A triedy ďakujeme za účasť na tomto projekte, za ak
tivity, ktoré sa im podari lo splniť aj počas mesiacov, ktoré
museli stráviť doma. Účasť na školskom projekte bola
prínosom nielen pre našich žiakov, ale aj pre učiteľov,
ktorí si vymenil i informácie a skúsenosti s kolegyňami z
Európy v oblasti vyučovania anglického jazyka.

Mgr. J. Dovalová, GMH Hnúšťa

Mesto Hnúšťa  Centrum voľného času organizovalo v
spolupráci s Mestským kultúrnym strediskom v Hnúšti 5
dňový turnus celodennej starostl ivosti o deti , ktorý sa ko
nal od 6. do 1 0. júla 2020. Určený bol pre deti od 7 – 1 1
rokov a absolvovalo ho 20 účastníkov. Program pre nich
pripravil i a dohľad zabezpečovali Ing. Jana Paučová,
Mgr. Diana Vojenčiaková a Mgr. Michaela Siváková. V
prvý deň prebiehali zoznamovacie aktivity a športovanie
v pekných zákutiach mestského parku a Knižnice prof.
Štefana Pasiara v Hnúšti. Žiaci si zašportovali , zasúťažil i
a nakoniec si aj zacviči l i a precviči l i hlavičky rôznymi úlo
hami. Utorok trávil i deti kvôl i nepriaznivému počasiu v
CVČ, kde si vyrábali rôzne zaujímavé hry, ktoré sme si
spolu zahral i . Aj keď nám počasie prekazilo plány, deti
zisti l i , že majú okolo seba super kamarátov, s ktorými sa
dajú stráviť pekné chvíle aj v interiéri . Pri hrách si precvi
či l i pozornosť, logiku, stratégiu i kreslenie. Nechýbala ani
zmrzl ina. Popoludní vykuklo slniečko a deň sme zakonči
l i športovými aktivitami v parku. Tretie dopoludnie patri lo
opekačke nad Hnúštou, kde si deti okrem šantenia pri
potoku vyskúšali aj založenie ohniska a boli poučení o

A prázdniny sa začali. . .
správaní sa v prírode. Po turistike sme navštívi l i detské
hrisko. Štvrtý deň bol tematicky zameraný, hral i sme sa
na detektívov. Rozdeli l i sme sa na tri skupiny, ktoré
individuálne zbieral i po Hnúšti indície. Z nich si nakoniec
mladí detektívi vyskladali meno slávnej osobnosti z
Hnúšte a okolia. Tento deň sme si okrem kondičky pre
cviči l i aj pátranie a logiku, nazbierané indície sme spo
ločne rozlúskl i ako správni detektívi. Keďže bol piatok
horúci, trávi l i sme ho na mestskom kúpalisku. Okrem
osvieženia sa vo vode sme si zahral i rôzne hry, ktoré si
počas týždňa obľúbil i všetky deti. Po vytúženom obede v
pizzéri i Kaštieľ patri l zvyšok dňa voľnej zábave na
ihrisku. Aj keď nám počasie nie vždy prialo, stále sme si
našl i aktivity, ktoré všetkých bavil i a boli nielen zábavné,
ale i poučné. Veríme, že si deti okrem množstva krás
nych zážitkov odniesl i aj nejaké cenné rady a budú s
úsmevom spomínať na náš týždeň. Centrum voľného
času v Hnúšti organizuje toto leto až štyri 5dňové
turnusy tohto typu a jeden letný tábor s dennou dochá
dzkou, zameraný na výlety v regióne.

Mgr. Michaela Siváková

FOTO: J. Paučová
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Dcéra Fedora Francisciho Jelena najprv študovala na
gymnáziu, neskôr sa stala (vojenskou?) zdravotnou ses
trou a ešte pred rokom 1 91 7 zubnou lekárkou alebo zub
nou techničkou, potom už o jej živote nepoznáme ďalšie
podrobnosti. Fedorov syn Sergej tiež študoval na gym
náziu a neskôr na právnickej fakulte v Moskve. Počas
prvej svetovej vojny slúži l v armáde ako dôstojník (pod
poručík) a zomrel 1 3. marca 1 956 v Moskve. Bol vedú
cim potravinového skladu na železničnej stanici Ugreš
skaja pri Moskve a údajne mu udeli l i rád svätého Stani
slava 3. stupňa a rád svätej Anny 3. stupňa. Mal dcéru
Galinu KostFrancisci (1 91 6 – 1 946 ?), ktorá sa narodila
aj zomrela v Moskve. Jej manželom bol sovietsky bio
chemik Aleksej Nikolajevič KostDvorakovsky (1 91 5 –
1 979), profesor na Univerzite M. V. Lomonosova. Mali
syna Andreja Aleksejeviča Kosta (1 946 – 1 998), ktorý
tiež žil v Moskve, bol kandidátom chemických vied a ve
deckým pracovníkom Inštitútu bioorganickej chémie Aka
démie vied ZSSR. Podľa neoverených údajov jeho dcéra
po roku 1 991 emigrovala do USA. Ďalší Fedorov syn
Leonid sa stal dôstojníkom alebo práporčíkom 49. sibír
skeho streleckého pluku, ktorý bol súčasťou 1 3. sibírskej
streleckej divízie. Tá operovala v rámci Severozápadné
ho frontu (od leta 1 91 5 Severného) a zúčastni la sa krva
vej bitky pri Lodži. Padol na bojisku 8. septembra 1 91 5
pri dedine VecRoze, ktorá sa pravdepodobne nachá
dzala niekde pri dnešnej Rige. Podľa všetkého bol bez
detný. Život Dmitrija Fedoroviča Francisciho, ďalšieho
Fedorovho syna, bol veľmi pestrý a plný rôznych zvratov
osudu. Študoval zrejme v rokoch 1 905 – 1 91 0 na Mos
kovskej univerzite právo a stal sa súčasne rezervným
práporčíkom. V lete 1 91 4 sa v radoch 21 0. bronického
pešieho pluku 53. pešej divízie ocitá na Severozápad
nom fronte a už v septembri bol ranený. Po vyliečení ab
solvoval v roku 1 91 6 Sevastopoľskú leteckú školu a od
1 . septembra 1 91 6 do novembra 1 91 7 bol skutočne prí
slušníkom „Eskadry vozdušnych koroblej“. Dmitri j patri l
medzi prvých pilotov ťažkých bombardérov na svete!
Spájajú sa s tým mnohé prvenstvá a inovácie, ktoré sa
naplno rozvinul i až za druhej svetovej vojny: nočné ná
lety, fotodokumentácia škôd spôsobených bombardova
ním, vypracovanie taktiky obrany bombardérov proti
stíhačkám a pod. Dmitri j získal hodnosť podporučíka. V
osudovom roku 1 91 7 bol príslušníkom 4. oddielu Eskad
ry, ktorý bol dislokovaný vo Vinnici. Lietal na strojoch
číslo IMXVI , IMXVI I a najdlhšie na IMXXI , bol letcom v
Ozbrojených silách Juhu Ruska pod velením generála
Antona I . Denikina. Nie je známe, aká bola jeho cesta z
rozpadajúceho sa frontu k bielej armáde. V rokoch 1 920
– 1 924 žil v emigrácii v Juhoslávii a v Rumunsku. Asi v
roku 1 920 sa v Tiraspole oženil s Kseniou Nikolajevnou

Janko Francisci mal potomstvo aj v Rusku (II.časť)
(rozšírená verzia článku z Historyweb, 29.05.201 9)

V marcovom čísle Hnúšťanského hlasu sme vám predstavili I.časť článku zameranú na Janka
Francisciho Rimavského a jeho deti. Teraz prinášame pokračovanie o deťoch Fedora Francisciho.

Bolotovou (1 901 – 1 987), ktorá bol dcérou šľachtica a
plukovníka Nikolaja Vasil ieviča Bolotova. Až do roku
1 939 – 1 940 žil i obaja v Besarábii alebo v Bukovine (ú
daje sa rôznia). Nevieme však, prečo sa nevráti l i do Če
skoSlovenska, no podľa zachovanej spoločnej foto
grafie navštívi l s bratom Sergejom, s mamou, s otcom
Fedorom aj so starým otcom Jánom Franciscim niekedy
v rokoch 1 898 – 1 900 Martin, musel teda vedieť niečo o
Slovensku, aj to, že jeho starý otec tam bol významnou
osobnosťou. Taktiež je možné, že jeho nová manželka
mala v Besarábii nejaké väzby, ktoré celú mladú rodinu
vlastne k tejto bývalej ruskej provinci i viazal i . V roku
1 921 sa im v Černoviciach narodil Sergej a v roku 1 924
Vladimír. Niekedy v horizonte rokov 1 93840 Dmitri j
Francisti zomiera. Nedá sa vylúčiť, že jeho smrť súvisela
aj so sovietskou okupáciou Besarábie. Ksenia s oboma
chlapcami bola deportovaná na Sibír. Ksenia uzavrela
manželstvo s Michailom Michailovičom Ušakovom (1 893
 1 978) zo známej šľachtickej rodiny. Vlastné deti zrejme
nemali a Michail si oboch Kseniných synov osvoji l . Preto
je starší syn úradne vedený ako Sergej Dmitrievič Uša
kov, niekedy v dvojtvare UšakovFrancisti . Sergej sa po
vojne pokúsil vrátiť do Besarábie, ale nebolo mu to dovo
lené. Musel zostať na Sibíri . Neskôr sa stal inžinierom
rádiotechnikom, v roku 1 957 sa oženil , odsťahoval sa do
Omska, kde v roku 1 982 aj zomrel. Jeho potomkovia už
používajú len priezvisko Ušakov. Príslušníci tejto vetvy
sú si vedomí slovenského pôvodu, no keďže rodina bola
obeťou represií a svoje korene musela dlho taj iť, mnohé
informácie sa nezachovali . Vladimír sa usadil v Lotyšsku
v meste Liepaja a zomrel zrejme v roku 2005. Jeho po
tomkovia dodnes v Liepaji ži jú, patria do miestnej ruskej
komunity, niektorí sú aj umelecky činní. Sú si plne vedo
mí svojich slovenských koreňov.
Dnes je možné vyhľadať informácie aj o ži júcich a/alebo
len nedávno zosnulých potomkoch 4.5. a už aj 6. gene
rácie Fedora Francisciho.

Zdroj: Doc. JUDr. et MUDr. Daniel Šmihula, PhD. , Dr. iur.
upravil : Mgr. Michaela Siváková /krátené/

Príslušníci „Eskadry vozdušnych koroblej“, 1 91 6,
Dmitri j Francisci je štvrtý sprava.
(archív pravnuka Fedora Francisciho)
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Foto: archív E.Belicová

Náš taekwondo “troj lístok“  Ivanka Kyseľová, Tamarka a
Timka Morové sa zúčastni l i 4. až 1 0. mája 2020 na histo
ricky prvej súťaži s názvom 1 st Online Daedo European
Poomsae Championships – Majstrovstvách Európy Onlin
e Poomsae. Na súťaž sa prihlási lo rekordných 1 254 pre
tekárov zo 75 krajín. Naše taekwondistky sa umiestni l i
nasledovne: Tamarka: 26. miesto zo 79, Ivanka získala
1 3. miesto zo 1 28 súťažiacich. Timka vo finále hoci nevy
bojovala kov, ale získala vynikajúce celkové 8. miesto z
počtu 79 súťažiacich na Majstrovstvách Európy 2020 v
súťaži Online Daedo Poomsae. Dievčatám srdečne gra
tulujeme, že dokázali opäť zviditeľniť malú bodku na
mape a nestrati l i sa v silnej medzinárodnej konkurencii .

Ivana Kyseľová

Tak ako všetci občania, aj športovci si prešl i ťažkou situ
áciou, keď sa zo dňa na deň zrušil i všetky športové akti
vity a podujatia. Žiaľ, kríza prinúti la športovcov a športo
vé kluby stiahnuť sa do karantény a čakať na zlepšenie
podmienok. Išlo to krok po kroku. Postupne sa uvoľňova
l i vonkajšie športoviská, individuálny tréning, menšie
skupinové tréningy a nakoniec aj vnútorné športoviská.
Samozrejme, všetko prebiehalo za sprísnených hygie
nických podmienok. Našim športovým klubom boli počas
núteného oddychu zrušené všetky majstrovské súťaže.
Výnimkou boli športovci z klubu taekwonda, ktorí sa za
poji l i do online súťaže. Veľmi ma mrzí aj zrušenie Maj
strovstiev Slovenska vo fitnes juniorov, ktoré bolo pláno

Koronakríza neobišla ani športovcov
vané na apríl . Od júna už všetky športové kluby v našom
meste postupne rozbiehali svoju činnosť a začali sa
pripravovať na nové súťažné ročníky a jednotl ivé súťaže
vo svojich športoch. Vzniknutú situáciu sme mohli využiť
aspoň na skvalitnenie podmienok pre našich športovcov.
Futbalový klub Iskra Hnúšťa mohol začať s údržbou trá
vnika a neskôr aj s výmenou a montovaním sedačiek na
tribúne. Nadšenci tenisu od júna začali s brigádami na
tenisových kurtoch, ktoré sú v súčasnej dobe naplno
využité. Podmienky pre šport v našom meste sa stabil i
zovali a veríme, že naši športovci budú nášmu mestu
robiť dobrú reklamu a budú dosahovať výborné výsledky.

Mgr. Marián Petrok, predseda Komisie školstva, kultúry a športu

1 . ročník tenisového turnaja v Hnúšti
Po sprevádzkovaní tenisových kurtov v Hnúšti sa po takmer 1 5 rokoch dňa 4.7.2020
konal prvý ročník tenisového turnaja. Účasť bola slabšia, do bojov zasiahlo celkovo iba
1 1 hráčov. Hrala sa iba dvojhra, štvorhrový turnaj sa uskutoční v inom termíne. V prvej
fáze boli hráči rozdelení do troch štvor(troj)členných skupín. Prví traja/dvaja zo skupín
postúpil i do vyraďovacích bojov. Tam už postupovali iba víťazi, každé zaváhanie zna
menalo koniec. V najlepšom svetle sa na turnaji predviedol Hnúšťan Ján Mixtaj. Získal
titul Majstra Hnúšte a putovný pohár na rok 2020. Traja nepostupujúci zo skupiny si
navzájom zmerali si ly v kole útechy, kde pohár získal Miroslav Palacka z Hnúšte. Teší
nás, že na tenisové kurty začali chodiť už aj hráči z okolia. Turnaj bol aj propagáciou v
ten deň otvoreného kúpaliska, keďže hráči s rodinami využil i jeho služby.

Juraj Remeň

Dňa 28.6.2020 v kategóri i para poomsae senior P20 do
30 rokov zabojoval o cenné kovy Tomi Mravec, ktorý v
celosvetovej konkurencii získal na otvorených Majstrov
stvách Poomsae v Mexiku, Mexican Virtual Poomsae
2020, skvelé 2. miesto. Gratulujeme k výbornej repre

Tomi Mravec získal v Mexiku striebro

Tri taekwondistky z Hnúšte zažiarili na Majstrovstvách Európy

zentácii nielen nášho klubu či mesta Hnúšťa, ae aj Slo
venska. Tešíme sa, že vlajka Slovenska sa vďaka Tomi
mu a jeho výkonu dostala v celosvetovej špičke i v ďale
kom Mexiku do povedomia a vyníma sa na 2. mieste.

Ivana Kyseľová

FOTO: archív J.R.

FOTO: archív I .K.

FOTO: 3x archív M. P.



Cenník zapožičania/deň:

Elektrobicykle:
 1 2, € obyvatel ia mesta
 25,€ pre ostatných

Crossové bicykle:
 5, €

Detské a staršie bicykle:
 3,€

Cyklovozík pre najmenšie
deti: grátis.

K zapožičaným bicyklom
máme k dispozíci i pre
záujemcov aj bezpeč
nostné pri lby a reflexné
prvky. Viac informácií a
rezervácie bicyklov na tel.
čísle: 0901 706 641 alebo
osobne v TIC Hnúšťa v bu
dove MsKS.

Hnúšťanský hlas
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mesačník obyvateľov
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ZŠ J. F. Rimavského pár rokov nesie me
no po našom významnom rodákovi, Jan
kovi Franciscim. Narodil sa 1 . júna 1 822 v
remeselníckej rodine krajčíra, neskôr
obchodníka v Hnúšti. Písal vlastenecké a
lyrické básne, ale venoval sa aj písaniu
balád a ľúbostných veršov. Pri tejto príle
žitosti si štvrtáci oslavy jeho narodenia a
oslavy mesta Hnúšťa pripomenuli počas
Covid 1 9 inak – dištančne. Zahral i sa na
básnikov, výtvarníkov, fotografov a histo
rikov. Svojim zanietením vytvori l i krásne
básne a projekty o meste Hnúšťa a obci
Rim. Brezovo, ktorými preteká Franciscim
milovaná rieka Rimava. Dve najkrajšie
básne vám prinášame na 1 . a 1 2. strane.

Moje mesto

Viete ľudia, bývam v Hnúšti,
ako kráľ na veľkej púšti .

Čo ma veľmi teší,
všade môžem chodiť peši.

Všetko máme blízko,
v lete chýba len klzisko.
Nie sme veľké mesto,

ale je tu pestro!

Kamarátov všade mám,
do školy rád s nimi chodievam.

Deti to je koniec,
zazvonil nám zvonec.

Radim Ďuriš

Začiatok:

21 :00 hod.

Vstupné:

3,€

Bicykle prenajímame za naozaj nízke ceny




